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Lakásépítés, 
terület-előkészítés 
A megyei párt, tanács és az OTP vezetőinek 

megbeszélése Szegeden 

Kun Béla-centenárium 

Hagyomány már, hogy az év elején Csongrád megye 
pár t - és állami szerveinek, valamint az OTP-nek a vezetői 
feladategyeztető megbeszélést tar tanak. A koordinációs 
tárgyalásra tegnap, kedden került sor Szegeden, a megyei 
tanács székházában. A tanácskozáson többek között részt 
vett Szabó Sándor, a megyei pártbizottság első t i tká-
r a ; Fraknóy Gábor, a szegedi pártbizottság t i tkára; Papp 
Gyula, a Szeged Megyei Városi Tanács elnöke; Sebők Já-
nos, az szmt t i tkára és az Országos Takarékpénztár ve-
zérigazgatója, Tisza László. Petrik István, a megyei tanács 
elnökének általános helyettese köszöntötte a résztvevőket, 
majd Perjési László, az OTP megyei igazgatója ismertette 
a takarékpénztár eredményeit, a legfontosabb törekvése-
ket. Ezt követően a megyei párt- és tanácsi vezetők egyez-
tették a célokat, feladatokat a takarékpénztár irányítóival. 

A pénzintézet legjelentő-
sebb tevékenysége közé tar-
tozik a lakásépítés. Ebben a 
minőségben az OTP a leg-
nagyobb beruházó a megyé-
ben. A tömeges lakásépítés-
re alkalmas területek váro-
sunkban rendelkezésre áll-
nak, például Üj-Rókuson 
több mint 700 ú j otthont 
hozhatnak tető alá. Szege-
den az idei befejezési lakás-
ár 12 ezer 400 forint négy-
zetméterenként. A megye'' 
többi városában a növekvő 
telekárak, tervezési d í jak 
miat t olyan magas lakás-
árakkal kell számolni, ami 
esetleg értékesítési nehézsé-
get okoz. Ebben a kivitele-
ző technológiai váltasd' is 
szerepet játszik. Várhatóan 
Makón, Szentesen és Csong-
rádon 12 ezer 800 forint 
négyzetméterenkénti ár ala-i 
kul ki. A tanácskozás részt-í 
vevői igen nagy figyelemmel 
foglalkoztak Eszak-Űjszeged 
sorsával, ahol eddig 240 pa-
nelos családiház készült el. 
Az időközben bekövetkezett! 
áremelkedés miatt azonban 
a fizetőképes kereslet csök-
kent, és az OTP értékesíté-
si nehézséggel küzd, fél éve 
nem tud eladni 21 panelos, 
családi házat. Épp ezért fel-
merült az a kérdés, indokoltl 
megvizsgálni, hogy Észak-
Üjszegeden a lakásépítés 
milyen formában folytathat ' ! 
a legésszerűbben és leggaz-f 
dasagosabban. A szegedi ta-
nács ennek a területnek a 
közművesítésére 40 milliói 
forintot költött, remélve azt, 
hogy a tervezett ezer pane-
los családi ház megépüli 
Pillanatnyilag úgy tűnik,, 
nincs sok értelme a rend-i 
kívül magas ár miatt ezt a 
lakásépítési formát erőltetni. 
Elképzelhető, hogy kistár-i 
sasházakat hoznak tető alá 
vagy családi ház építésére,' 
magánépítőknek értékesítik 
a területet. A szegedi tanác» 
az OTP megyei igazgatósa-, 
gával közösen számhaveszi 
a lehetőségeket, és rövid 
időn belül dönt a folytatást 
illetően. 

A tanácskozáson állandó-
an visszatérő téma volt a 
lakás minősége. Mindenki 
egyetértett abban, hogy a 
lakosság rendkívül magas 
árak ellenértékeként joggal 
várha t ja el, a kifogástalan 
minőséget. Az OTP illetéke-
sei megígérték, az átvétel-
nél a minőségi mércét még 
magasabbra emelik. A taka-
rékpénztár kiemelt feladata 
a megye VII. ötéves tervi 
lakásépítési célkitűzéseinek 

a támogatása. Az irány-
számokat figyelembe véve 
reális az az igény, hogy az 
OTP körülbelül négyezen 
lakást hozzon tető alá. A la-
kásállomány megfelelő szer-
kezetének biztosítása érde-
kében az szükséges, hogy az 
egy és másfél szobás ottho-
noknál tágasabb összkom-
fortok is készüljenek. Erro 
lehetőség a foghíjak beépi-» 
tésénél is adódik. Különc-
sen Szegeden keresettek 
azok az otthonok, amelyek a 
Nagykörúton belül tömbre-
konstrukciókban készülnek. 
Sajnos, a kivitelezői kapa-
citás-hiány az oka, hogy ni 
foghíjbeépítés nem megfele-
lő ütemű. A Belvárosi laká-
sokért, a tágasabb otthono-
kért több pénzt is áldoznak 
azok, akik tehetik. A foghíj-
beépítés ütemének gyorsítá-
sára többféle javaslat hang-
zott el, még az sem elkép- ; 

zelhetetlen, hogy más me-
gyéből hívnak kivitelezőket 
erre a speciális feladatra. 
Felmerült az is, hogy a te-
lepszerű és csoportos kor-
szerű lakásépítés mellett az 
OTP miképp tudna bekap I 
csolódni a hagyományon 
családiház építésbe. A kis-' 
pénző fiatalok körében to-
vábbra is kedvelt a garzon. 
Ez a forma jól szolgálta a 
KISZ által is támogatott 
lépcsőzetes lakáshoz jutás 
elvét. Épp ezért célszerű 
megvizsgálni és a lehetősá-
gét megteremteni annak, 
hogy a fiatalok otthonalapí-
tásánál miképp lehetne fel-
használni a lakásépítő Hiú-
sági táborok társadalmi 
munkáját. Megoldást, kelle-
ne keresni ar ra is, hog>í 
a több éve húzódó mind-! 
szenti és kisteleki OTP-s la-
kások mielőbb elkészülje-
nek. 

A megbeszélésen szó volt 
a lakásvisszavásárlás és ér-
tékesítés további fejlesztésé-
ről. Fontos társadalmi elvá-
rás, hogy mire az összkom-. 
fort elkészül, a kiutalás ott 
legyen az állampolgár kezé-
ben. ne ál l janak hosszú) 
ideig emiatt üresen a la-
kóházak. Jó lenne, ha az 
ilyen késedelmekből adódó 
kiadások minél kisebb mér-
tékben terhelnék az ál lami 
költségvetést. Napirenden 
szerepelt a munkaidőn kí-
vüli ügyintézés, ami szinte 
már örökzöld téma. Az OTP. 
vezetői elmondták tapaszta-
lataikat. A takarékpénztárak 
megnyújtott szolgáltatási 
idejét nagyon kevés ügyfél 
veszi igénybe, ugyanakkor 
az állami és társadalmi 

szervek vezetői azt látják, 
csökken a munkafegyelem, 
mert a dolgozók ügyes-bajos 
dolgaikat munkaidejükbenl 
intézik. 

A betétállomány növeke-
dése meghaladta a tervezet-
tet. Tavaly a 460 millió fo-
rintos tervvel szemben 590 
millió forint gyűlt össze a 
megye takarékpénztáraiban. 
A hitelek iránti igény az 
elmúlt évben is meghaladta! 
a lehetőségeket. Számottevő 
volt a mezőgazdasági ter-i 
meléshez nyújtott kölcsön. 

Végülis a megye vezetői 
úgy értékelték, az OTP me-
gyei igazgatósága és fiókjai) 
a tavalyi megnövekedett 
feladataikat a nehezebb kö-i 
rülmények ellenére is javuló 
színvonalon végezték és Iát-» 
ták el. Megfelelően segítet-
ték a tanácsi feladaton 
megoldását. A pénzintézet-
nek jó a kapcsolata az álla-
mi és társadalmi szervekkel, 
így a gazdaságfejlesztő t e -
vékenységük még eredmé-
nyesebb lehet a jövőben. Az 
OTP egyre jobban érzi a taú 
karékszövetkezet részéről a 
növekvő konkurenciát, a-
versenyt, a feladatok eddigi-
nél rugalmasabb és gyor-
sabb intézésével, a szolgál-
tatások színvonalának javítá-
sával és a még kulturál tabb 
ügyfélfogadással tudja fel J 

venni. 
H.M. 

Emléktábla-avatás, 
ünnepi gyűlés 

Németh Károly mondott beszédet 
A magyar és a nemzetkö-

zi munkásmozgalom kiemel-
kedő személyisége, Kun Bé-
la születésének 100. évfor-
dulója alkalmából emléktáb-
lát avattak kedden Buda-
pesten, a csepeli Tanácsház 
téren, a XXI. kerületi párt-
bizottság székházának falán. 

Az ünnepségen, a Himnusz 
hangjait követően Szépvöl-
gyi Zoltán, a Fővárosi Ta-
nács elnöke mondott beszé-
det. Emlékeztetett arra, hogy 
az emléktáblával a magyar 
internacionalisták szervező-
je, a magyar kommunista 
mozgalom és a Tanácsköz-
társaság kiemelkedő szemé-
lyisége, a cselekvő, az áldo-
zatra kész, a tömegek élén 
járó forradalmár előtt tisz-
teleg a főváros. Kalló Viktor 

Munkácsy-dijas szobrászmű-
vész domborműve — amely 
Kun Bélát egy munkásgyű-
lésen ábrázolja — a csepeli 
munkásmozgalomnak is em-
léket állít: a csepeli munká-
sok a mai Tanácsház téren 
követelték 1919. március 18-
án Kun Béla és a többi, vele 
együtt letartóztatott kom-
munista vezető szabadon bo-
csátását — mondotta Szép-
völgyi Zoltán. 

Ezt követően a Magyar 
Szocialista Munkáspárt Köz-
ponti, Budapesti és XXI. 
Kerületi Bizottsága nevében 
Németh Károly, az MSZMP 

főtitkárhelyettese, Grósz 
Károly, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a bu-
dapesti pártbizottság első 
t i tkára és Ernszt Antal, az 
MSZMP XXI. Kerületi Bi-
zottságának első t i tkára he-
lyezett el koszorút az emlék-
táblán. A Magyar Népköz-
társaság Minisztertanácsa 

.képviseletében Kárpáti Fe-
renc vezérezredes, honvédel-
mi miniszter és Várkonyi 
Péter külügyminiszter, a fő-
városi és a XXI. kerületi ta-
nács részéről Szépvölgyi Zol-
tán, valamint Bölcsey 
György, a XXI. kerületi ta-
nács elnöke, a Hazafias Nép-
front Országos Tanácsa és 
Budapesti Bizottsága nevé-
ben Kállai Gyula, a HNF 
OT elnöke és Peják Emil, a 
HNF Budapesti Bizottságá-
nak vezető t i tkára, a Ma-
gyar Ellenállók, Antifasisz-
ták Szövetsége részéről Is-
pánovits Márton, a MEASZ 
főti tkára és Rostás István, 
az ^országos bizottság tagja 
helyezte el a tisztelet, a 
megemlékezés virágait. A 
kegyelet virágait elhozták 
Kun Béla családjának tagjai, 
egykori harcostársai, tiszté-
lői, a csepeli dolgozók és a 
tanulóif júság képviselői. 

Az ünnepség az Interna-
cionálé hangjaival ért véget. 

Kun Béla születésének 100. 
évfordulójáról ünnepi nagy-

Gyár 
a laborban 

A Megyei Gyógyszertári 
Központ laboratóriumában 
fölkészültek a szakemberek 
az esetleges tömeges inf-
luenzás megbetegedésre, 
Chinacisal tablettából ha-
vonta mintegy 120 ezer da-
rabot, lázcsillapító kúpból 
60 ezret gyártanak. Szükség 
esetén C-vitamin tabletta 
előállítására is vállalkoznak 
a gyógyszerészek, akár fél-
milliós tételben is. Az or-
vosság ezek szerint nem lesz 
hiánycikk, ennek ellenére 
azonban nem mondjuk:hadd 
jöjjenek azok a vírusok . . . 

gyűlésen emlékeztek meg 
kedden a Csepeli Munkás-
otthonban. Az eseményen 
részt vett Németh Károly, 
az MSZMP főtitkárhelyette-
se, Grósz Károly, a buda-
pesti pártbizottság első tit-
kára, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagjai, vala-
mint az MSZMP Központi 
Bizottsága, a Miniszterta-
nács, a társadalmi és a tö-
megszervezetek több képvi-
selője. Jelen voltak az ün-
nepségen Kun Béla családjá-
nak tagjai, s ott volt Nyiki-
ta Darcsijev, a Szovjetunió 
budapesti nagykövetségének 
tanácsosa is. 

A nagygyűlést Grósz Ká-
roly nyitotta meg. 

Bevezetőben elmondotta: 
Kun Béla az az ál lamférf i 
volt, aki személyében is 
megtestesítette a nemzeti és 
a nemzetközi munkásszoli-
dari tás egységét. Élete és te-
vékenysége szorosan, elvá-
laszthatatlanul összekapcso-
lódott századunk magyar 
történetével éppúgy, mint a 
nemzetközi kommunista 
mozgalom létrejöttével, küz-
delmeivel, eredményeivel. 

A továbbiakban Grósz 
Károly hangsúlyozta: Kun 
Bélában mindenekelőtt azt a 
távlatokat látó, cselekvő, ak-
tív, feladatokat és felelőssé-
get vállaló embert tiszteljük, 
aki pártunk, a magyar kom-
munisták pár t jának megala-
pítója, első elnöke, hosszú 
éveken át elismert vezetője 
volt, akinek elévülhetetlen 
és elvitathatat lan érdemei 
vannak az első magyar mun-
káshatalom megszületésé-
ben, és a rövid 133 nap ese-
ményekben gazdag történe-
tében. Mint minden, a cse-
lekvést 'vál laló emberét, az 
ő életét is jelentős eredmé-
nyek, ugyanakkor hibák és 
tévedések is kísérték. Mi 
azonban a történelmi tények 
a lapján elsősorban azt be-
csüljük, amit és ahogyan tett 
népünk, a magyar dolgozók 
és a világ valamennyi prole-
t á r j a felemelkedéséért, a 
szocialista forradalom világ-
méretű győzelméért. Példa-
képünk ő a forradalmi elkö-
telezettségben és következe-
tességben, a szavak és a tet-
tek egységének képviseleté-
ben, az elméleti igényesség-
ben. 

Születésének 100. évfordu-
lója szolgáljon alkalmul a h -
hoz — mondotta végezetül 
a budapesti pártbizottság el-
ső t i tkára —, hogy Kun Béla 
a tevékenységét, jelentős 
személyiségét megillető 
helyre kerüljön a magyar 
progresszió történetében 
éppúgy, mint a közgondolko-
dásban hazánkban, és a 
kommunisták nagy nemzet-
közi családjában. 

A nagygyűlésen ünnepi 
beszédet mondott Németh 
Károly. 

Emlékeztetett a r r a : a 
Kommunisták Magyaror-
szági Pá r t j ának megalapító-
ját, a dicsőséges Magyar 
Tanácsköztársaság vezető-
jét, a XX. századi magyar 
történelem nagy a lakjá t ha-
tárainkon tűi is megbecsülés 
övezi. Személyisége elvá-

(Folytatás a 3. oldalon.) 


